

The B.C. “Chinese Bridge” Mandarin Speech Contest for University Students is organized by the Education and Culture Office, Consulate General of The People’s Republic of China in Vancouver and co-organized by the Confucius Institute at BCIT and The Canadian TCSL Association. The purpose of this contest is to promote multiculturalism and Chinese language and culture learning.

## TOPIC: Fun and Challenge in Learning Chinese

**Time and Date:** 12:00 pm – 5:00 pm Saturday, March 16<sup>th</sup>, 2019

**Venue:** Rm 280, 2nd floor, 555 Seymour St., Vancouver

**CATEGORIES:** The contestants will be divided into 5 categories:

1. Chinese Heritage Speakers\*
2. Non-heritage Speakers - Elementary Level \*\* (no more than 2 regular courses\*\*\*)
3. Non-heritage Speakers - Lower-Intermediate Level \*\* (no more than 4 regular courses\*\*\*)
4. Non-heritage Speakers - Intermediate Level \*\* (no more than 6 regular courses\*\*\*)
5. Non-heritage Speakers - Advanced Level \*\* (7 regular courses and above\*\*\*)

\*Students born outside of regions and countries with Chinese as an official or social language.

\*\* If one of your parents is a native Chinese speaker, consult your Chinese instructor about your eligibility for these categories.

\*\*\*One regular course means one three-credit course.

## CONTEST PROCEDURE AND RULES:

1. Length of speech: 3 minutes
2. Awards: First, second and third prizes.
3. Evaluation Criteria: content, language, pronunciation, intonation, and style of delivery.
4. Qualification: A copy of a birth certificate may be required for participants.
5. Contestants must speak on the designated topic. The organizers reserve the rights to terminate any irrelevant speeches.
6. If the first prize winner from the past “Chinese Bridge” Mandarin Speech Contest competes again in the same category and wins, he/she will be given a “Special Award”.

## REGISTRATION

1. Contestants from universities and colleges can register at <http://www.confuciusbcit.com>.
2. For more information, please call Vicky Liu @ 604-412-7690 or send email to: [chinesebridge@confuciusbcit.com](mailto:chinesebridge@confuciusbcit.com)
3. Registration fee: \$5, to be submitted to your Chinese instructor.
4. Registration deadline: March 11, 2019 midnight

由中华人民共和国驻温哥华总领事馆教育文化处主办，由温哥华 BCIT 孔子学院和加拿大中文教学学会联合协办的 BC 省“汉语桥”中文演讲比赛大学组定于 2019 年 3 月 16 日在温哥华 BCIT 孔子学院举办。活动旨在促进多元文化交流，提升青年学生学习中文的兴趣，弘扬中华文化。比赛将按学习程度、母语背景等情况分组进行公平竞争。欢迎报名参加，欢迎观摩助阵。

## 演讲题目：学中文的苦与乐

**时间：**2019 年 3 月 16 日 下午 12 点—5 点

**地点：**温哥华市 555 Seymour St. 2 楼 280 活动厅

## 竞赛组别：

1. 中文背景组\*
2. 母语非汉语组-初级\*\*（所修中文课程不超过 2 门\*\*\*）
3. 母语非汉语组-初中级\*\*（所修中文课程不超过 4 门\*\*\*）
4. 母语非汉语组-中级\*\*（所修中文课程不超过 6 门\*\*\*）
5. 母语非汉语组-高级\*\*（所修中文课程 7 门及以上\*\*\*）

\* 参赛者必须是出生在中文为非官方或社交语言的地区及国家。

\*\* 如有一方家长母语为汉语，请跟老师商议是否应报名“中文背景组”。

\*\*\*一门课为 3 个学分的课程。

## 比赛程序与规则：

1. 演讲时间：3 分钟。
2. 评奖：一、二、三等奖。
3. 评审标准：内容，语言表达，语音语调，演说技巧。
4. 比赛资格：如有需要，参赛者需提供出生证。
5. 比赛规则：演讲必须紧扣主题。主办方有权随时中止与主题无关的演讲。
6. 在历届汉语桥演讲比赛中曾获一等奖的选手，如报名同一组别，并名列前茅者，将被授予特别奖。

## 报名办法

1. 大学生可以通过 <http://www.confuciusbcit.com> 进行在线报名。
2. 报名咨询：温哥华 BCIT 孔子学院 刘维一  
联系电话：604-412-7690  
邮箱地址：[chinesebridge@confuciusbcit.com](mailto:chinesebridge@confuciusbcit.com)
3. 报名费：\$5，请交给各自的大学汉语课老师。
4. 报名截止日期：2019 年 3 月 11 日午夜